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 לתושבי חופית שלום,

 

לקראת ראש השנה הקרב, אני מוצא לנכון להביא לפניכם דיווח על חלק מפעילויות המועצה 

 שבהם מעורבים חברי  המליאה.

 

 רמות ים ונושאי חינוך נוספים.בית הספר . 1

א. אחד הנושאים שהיו בעלי נראות חזקה מלווה באמוציות, היה מאבק ההורים של כאלף     

תלמידי רמות ים. התפטרותה של מנהלת בית הספר ברוריה סלע, התפטרות שחשפה כי 

בית הספר שנבנה בתוך מתחם מבואות ים במגמה לשלב את תלמידי הפנימיה בבית הספר, 

איבד את האוטונומיה הפדגוגית החינוכית שעליו היתה גאוות בית הספר רמות חפר וששימש 

 ניהולית.והמודל להצלחה במשרד החינוך, כמו גם את האוטונומיה התקציבית 

בנציגות מיליטנטית. הציבור בעמק  ,ב. מאבק ההורים היה ללא פשרות, לווה בהרבה כעס   

חסימות כבישים, כרזות ועוד, כמו גם שימוש בתלמידים היה ער לחלק הניראה של הפגנות, 

 ות, בעוד המטרה היתה של שילוב ילדי הפנימיה עם תלמידי חוף חפר.אויצירת מחנ

אליו הגיעו הוא כתוצאה מבלי להוציא מסקנות האם הפתרון הטוב ש ,ג. לסיכומו של עניין   

ש הסכם חתום, הסכם טוב מן המאבק או שניתן היה להגיע לתוצאה גם בדרכים אחרות. י

המקובל על כל הצדדים, ההורים, בית הספר רמות ים, המועצה האזורית עמק חפר, החברה 

 לחינוך ימי ומשרד החינוך.

ילדים ובסך  300 -ד. ההסכם נותן לבית הספר רמות ים שבו לומדים גם ילדי הפנימיה כ   

ת. בהסכם יש הגדרות מדוייקות תלמידים, אוטונומיה פדגוגית, תקציבית וניהולי 1300הכל 

לגבי יחסי הכוחות, שיתוף הפעולה, תאום עם הנהלת הכפר ובוררות במקרה של מחלוקת. 

 למעקב אחרי היישום. ל הגופים,ועדה מלווה שבה יש נציגות לככמו כן הוקמה 

ה. המועצה יצאה למכרז למנהלת חדשה לבית הספר, במכרז זכתה יעל איילון. היא קיבלה    

על המתח שנוצר בעקבות המאבק בין חברי הסגל  מה כבדה של ניהול בית הספר, גישורמשי

הספר והפנימיה ולהביא  את בית הספר לאיזון  פנימיה, בין תלמידי ביתבבית הספר וה

שמושת על החברה לחינוך ימי ₪  900,000 -של כ . בשנה הראשונה נוצר חוב תקציבי

פר לקציני ים בעכו, מבואות ים מכמורת ובית שלושה מוסדות: בית הס ת)חברה שמנהל

 .(הספר החקלאי טכנולוגי בכפר ראמה

ו. ועוד בנושא חינוך: השינוי הדמוגרפי בשנים הקרובות. כתוצאה משינוי מדיניות משרדי    

הממשלה וסיכוי לקבלת אישורי בניה להרחבת ישובים במגזר הקיבוצי ובמגזר הכפרי, 

 מחייבים את המועצה להערך:

 

 



 

 . בשלב א' איסוף וריכוז נתונים ובניית תחזית למספר תרחישים.1     

. לקשור את הנושא בעת משא ומתן עם משרדי הממשלה לפיתוח תשתיות תחבורה 2     

ארציים העוברים בשטחי המועצה ויפה שעה אחת קודם. הערכות זאת יצאה לדרך לאחר 

 מכרז.

 הטיפול בשפכים:. 2

שבשטחי המועצה ושיתוף הפעולה עם הרשות הפלסטינית  א. נושא הטיפול בשפכים    

שיש לה השפעות והשלכות מרחיקות לכת על כל הנעשה בעמק כשנחל שכם  ,הגובלת איתנו

 .מהווה בעיה קשה מאד נכנס לשטחנו מדרום ובצמוד לבת חפר

כסנדר במטרה לאשר ב. המועצה מזה שמונה שנים  נמצאת בתהליך טיפול בנחל אל   

 פעילות בתוך המים בחלק המערבי המלוח של הנחל מאיזור סמרה ומערבה עד הים.

, מכונים יהג. הרשות הפלסטינית שהקימה בשטחה בעזרת כספים מאירופה, בעיקר גרמנ   

לטיהור מי שופכין, מתקשה למצוא תקציבים לפינוי הבוצה ששוקעת במכוני הטיהור כמו גם 

שים שבשטחנו מפונים להטמנה ברמת חובב(. כשבוצה "מנה. )הבוצה במטלמצוא שטחי הט

הזיתים, הפסולת הרטובה )הנקראית זו מוזרמת עם שפכים לנחל שכם כמו גם בעונת מסיק 

קטריולוגי והנזק הוא בבמט"ש חלק מתהליך הטיהור  ,קר( לא רק שנחל אלכסנדר מזדהםע

 לוגי וגורם לנזק אדיר.קר פוגע בכל התהליך הבקטריובחדירת הבוצה והע

נאים המקצועיים והשלטונות יד. המועצה שוקדת על שיתוף הפעולה בין הגורמים הפלסט   

 בעזרת התמיכה האירופית לפתרון הבעיה על בסיס מקצועי.

ה. המועצה הגישה תביעה בבג"ץ כלפי משרדי הממשלה הנוגעים בדבר מאחר ורואה    

לשאת בהוצאות ולשאת באחריות.  ,מט"ש נוסף להקים, באחריות הממשלה לטפל בנושא

המועצה מתעקשת לא להסיר את הבג"ץ למרות שיש לחץ להסרתו תמורת הזרמת כספים 

 והסרת אחריות.

 פארק הציפורים..  3

א. המועצה סוגרת בימים אלו הסכם עם קיבוץ עין החורש להקמת פארק ציפורים בשטחי     

התיירותי שהמועצה  ציפורים הוא חלק מהפיתוחבריכות הדגים שאינן בשימוש. פארק ה

של תיירות חקלאית,  ,מובילה על מנת לפתח מקורות הכנסה הנלווים לתנועת תיירים

 אקולוגית וכד', בצמוד לבתי אוכל, יקבים, משתלות ואומנים שפועלים במסגרת יזמות פרטית.

ב. פיתוח אתר כמו פארק הציפורים אינו עומד בפני עצמו, יש לקחת בחשבון את     

החקלאים שמסביב ובצמוד לדרכי הגישה, את התנהגות הציבור התיירותי שעשוי לחמוד 

מעשר שאינו מונח בפאת השדה. הדבר מחייב פיתוח דרכי גישה, מחייב גידור, מחייב שילוט 

לחיות הבר לסימון המעברים בתוך הגידור המובנת שפה  הכוונה ואזהרה, מחייב שילוט ב

 ועוד. לכן לוקחים חלק בעניין רשות הניקוז, החקלאים, יועצים זיאולוגים ואחרים.

 

 



 

   ה עמק חפר.יאזור התעשי. 4

לאזור התעשייה, ירד המכשול  4א. לאחר שהושלמה הכניסה המורחבת והיציאה מכביש     

דונם. תוך  6-15האחרון והמועצה יצאה לשיווק כמה עשרות מגרשים חדשים שגודלם נע בין 

 שלוש שנים יניבו מגרשים אלו תוספת הכנסה נכבדה למועצה.

. 4המועצה בבניית מחלף מעל כביש  אתב. פיתוח נוסף של אזור התעשיה בעתיד יחייב     

  (למועצות אחרות וגודל האוכלוסיה, זה אזור קטן ית יחס)מקור תעסוקה והכנסה זה חיוני. 

ניסיון לפיתוח אזורי תעשיה נוספים ויש התחלה אבל גודלם מוגבל. מי שמבקר באזור יש 

שייה  והן התעשייה לא יכול שלא להתרשם הן מהפיתוח הסביבתי והאופי של אזור התע

 ממגוון המפעלים ובתי העסק.

 

 לסיכום:

מגזר הקיבוצי ישובים שחלקם הגדול הוא חקלאי, ב 43חופית כישוב קהילתי אחד מתוך 

והכפרי, זוכה לתשומת לב במועצה בעיקר כדוגמא לניהול ישוב באופן עצמאי וטוב, כך שהוא 

 מסיר מהמועצה מטלות. 

גישתו של הוועד המכהן להגיע להסכמות עם הישובים השכנים בנושאים שהיו במחלוקת 

 נקודות זכות בעתיד.להערכתי יתנו לנו  ראש המועצה,  בהובלתשנים רבות 

 

 ברוח טובה זו אני מאחל לכל תושבי חופית שנה טובה

 ץ להנות מהפעילות המתוכננת למפעל גשרים בנחל.וממלי

 

 

 גדעון ברי                                                                                     

 נציג חופית במליאת המועצה                                                                                     


